
Protokół nr 14/2015 
posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego w dniu 14 grudnia 2015 r. w godz. 1530- 1630 

w sali nr 146 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 
 
Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji: 

1/ Dorota Anna Jabłońska - przewodnicząca Komisji 
2/ Kamil Lauryn - wiceprzewodniczący Komisji 
3/ Zbysław Wojciech Grajek 
4/ Bogdan Bezdziecki       
5/ Jacek Juszkiewicz    
6/ Józef Wiesław Murawko   
7/ Wojciech Pająk 
8/ Sławomir Jan Szeszko.   

 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1/ Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk 
2/ Ewa B. Sidorek – zastępca Prezydenta Miasta Suwałk 
3/ Leszek Lewoc – dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Suwałkach  
4/ Honorata Rudnik – naczelnik Wydz. Spraw Społecznych 
5/ Jerzy Gałązka – naczelnik Wydz. Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej 
6/ Adam Karczewski – naczelnik Wydz. Spraw Obywatelskich. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Posiedzeniu przewodniczyła Dorota A. Jabłońska, która powitała zebranych i przypomniała,  
Ŝe proponowany porządek posiedzenia został przesłany radnym wraz z materiałami. 
Przewodnicząca dodała punkt 7 do porządku obrad pn: Zaopiniowanie projektu uchwały  
w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk na 2016 rok. Członkowie Komisji nie wnieśli 
uwag i przyjęli jednogłośnie następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie protokołu nr 12/2015 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 
Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 16 listopada 2015 r., oraz protokołu nr 13/2015  
z dnia 7 grudnia 2015 r. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie podziału Miasta 
Suwałki na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib 
obwodowych komisji wyborczych. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Suwałkach. 

 



4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek w Mieście 
Suwałki w 2016 roku.  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia kwoty dotacji przypadającej na jedną 
osobę będącą uczestnikiem lub pracownikiem Centrum Integracji Społecznej w Suwałkach 
w 2016 roku. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie opłaty za pobyt w placówce zapewniającej 
opiekę oraz wsparcie osobom nietrzeźwym i bezdomnym pod nazwą: Ośrodek Profilaktyki  
i Wsparcia dla Osób Nietrzeźwych, UzaleŜnionych i Bezdomnych w Suwałkach. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk na 2016 
rok. 

8. Wolne wnioski. 

 
Ad pkt. 1 
Przyjęcie protokołu nr 12/2015 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 
Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 16 listopada 2015 r., oraz protokołu nr 13/2015  
z dnia 7 grudnia 2015 r. 

Dorota A. Jabłońska zapytała o ewentualne uwagi i wnioski do protokołów z poprzednich 
posiedzeń. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego stwierdziła, Ŝe protokoły 
nr 12/2015 i 13/2015 posiedzeń Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej  
w Suwałkach, zostały przyjęte. 
 

Ad pkt. 2 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie podziału Miasta 
Suwałki na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib 
obwodowych komisji wyborczych. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Adam Karczewski tytułem wstępu zreferował przedłoŜony materiał. Nadmienił,  
Ŝe proponowana zmiana w podziale na stałe obwody głosowania wynika z nadania nazwy nowej 
ulicy – Lazurowej na terenie Miasta Suwałk.  
 
Ewa B. Sidorek wniosła poprawkę w punkcie 5 załącznika do uchwały. Suwalski Ośrodek 
Doskonalenia Nauczycieli nie jest juŜ zlokalizowany na ul. Kamedulskiej 3.  
 
Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały wraz z poprawką: 

za pozytywną opinią głosowało –    8  radnych, 
przeciw                                       -    0, 
wstrzymało się od głosu              -   0. 
 



Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  
w sprawie podziału Miasta Suwałki na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic 
oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 
 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad pkt. 3 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Suwałkach 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Ewa B. Sidorek nadmieniła, Ŝe zmiany w przedłoŜonym materiale wynikają z przejęcia przez 
Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Suwałkach nowego zadania, jakim jest ustalenie 
uprawnień i wypłata dodatków mieszkaniowych oraz zaprzestania prowadzenia noclegowni.  
 
Wojciech Pająk zapytał, ile wynosiły roczne koszty utrzymania noclegowni?  
 
Honorata Rudnik odpowiedziała, Ŝe była to kwota rzędu 50 000 – 60 000 złotych. 
 
Leszek Lewoc dodał, Ŝe pomieszczenia noclegowni były dzierŜawione od Izby Wytrzeźwień  
za kwotę około 5 000 złotych miesięcznie. Ponadto, w ubiegłym roku funkcjonowały programy  
z których udało się zdobyć kilka tysięcy złotych za które podopieczni noclegowni zrobili w niej 
remont, wymieniono tam równieŜ łóŜka.  
 
Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

 
Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało –    8  radnych, 
przeciw                                       -    0, 
wstrzymało się od głosu              -   0. 
 
Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Suwałkach 
 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Ad pkt. 4 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek  
w Mieście Suwałki w 2016 roku.  
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 
Ewa B. Sidorek tytułem wstępu powiedziała, Ŝe Rada Miejska jest zobowiązana do ustalenia 
rozkładu godzin pracy aptek.  
 
 



Bogdan Bezdziecki zapytał, czy przedłoŜona propozycja rozkładu godzin pracy aptek otrzymała 
akceptację Samorządu Aptekarskiego? 
 
Ewa B. Sidorek odpowiedziała, Ŝe takiej akceptacji nie ma. 
 
Zbysław W. Grajek zapytał, jakie w związku z tym mogą nastąpić perturbacje?  
 
Honorata Rudnik odpowiedziała, Ŝe 15.10.2015 r. Prezydent wysłał do Samorządu 
Aptekarskiego przedłoŜony projekty uchwały z prośbą o akceptację. 21.10 br. Urząd otrzymał  
negatywną opinię. Według oceny osób prowadzących apteki nie ma tak duŜego zapotrzebowania  
na leki w godzinach nocnych. Ludzie zgłaszają się do aptek w porach nocnych, niekoniecznie  
po leki ratujące Ŝycie. Ponadto, w godzinach nocnych pod aptekami zbiera się róŜne – czasami 
niebezpieczne towarzystwo.  
 
Sławomir Szeszko zapytał, czy jest jakaś odpowiedzialność karna za niedotrzymanie dyŜuru 
apteki? 
 
Honorata Rudnik odpowiedziała, Ŝe grozi to cofnięciem zezwolenia.  
 
Sławomir Szeszko zapytał, gdzie będzie dostępny harmonogram dyŜurów aptek? 
 
Honorata Rudnik odpowiedziała, Ŝe będzie on dostępny na stronie Urzędu Miasta.  
 
Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 
 
Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało –    8  radnych, 
przeciw                                       -    0, 
wstrzymało się od głosu              -   0. 
 
Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia rozkładu 
godzin pracy aptek w Mieście Suwałki w 2016 roku.  
 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad pkt. 5 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia kwoty dotacji przypadającej na jedną 
osobę będącą uczestnikiem lub pracownikiem Centrum Integracji Społecznej w Suwałkach 
w 2016 roku. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 
Honorata Rudnik opowiedziała, czym zajmuje się Centrum Integracji Społecznej w Suwałkach. 
Nadmieniła, Ŝe przekazywana dotacja nie jest obligatoryjna, a jedynie moŜe być świadczona 
przez samorządy. Zasady jej naliczania wynikają z ustawy o zatrudnieniu socjalnym. Oczywiście 
nie jest to jedyna kwota przeznaczona na jego utrzymanie. Znaczące i gwarantowane są bowiem 



dotacje, które Centrum otrzymuje na kaŜdego uczestnika z Urzędu Pracy. Na planowanych 20 
uczestników, maksymalnie było ich 19.  
 
Józef W. Murawko zapytał, dlaczego występowała tak duŜa rotacja? 
 
Honorata Rudnik odpowiedziała, Ŝe są to głównie osoby nieprzyzwyczajone do systematycznej, 
regularnej pracy. 
 
Józef W. Murawko zapytał, ile tzw. nadzorów jest nad tymi osobami? 
 
Honorata Rudnik odpowiedziała, Ŝe praca organizowana jest na 3 i 1/8 etatu. 
 
Józef W. Murawko zapytał, jak rozliczane są ich prace? 
 
Honorata Rudnik odpowiedziała, ze na początku dość często było to kontrolowane. Były to dwa 
warsztaty 5-6 osobowe. Indywidualne osoby odbywały staŜe pracownicze u przedsiębiorców.  
Od drugiego półrocza grupa osób znalazła zatrudnienie na rzecz Zarządu Dróg i Zieleni.  
 
Ewa B. Sidorek dodała, Ŝe jest to nowy podmiot, o którym do Urzędu nie dotarła Ŝadna 
negatywna informacja. Ponadto, praca z osobami które przez wiele lat nie pracowały – nie jest 
łatwa.  
 
Honorata Rudnik powiedziała, Ŝe sama jest ciekawa ogólnego podsumowania.  
 
Jacek Juszkiewicz zapytał, czy przeprowadzane były ankiety, dotyczące warunków pracy wśród 
uczestników CIS. 
 
Józef W. Murawko odpowiedział, Ŝe ankiety nic nie pomogą, jeśli występują tam jakieś 
nieprawidłowości. 
 
Ewa B. Sidorek zaproponowała, aby na następną komisję Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 
zaproszono Panią Prezes Centrum Integracji Społecznej.  
 
Sławomir Szeszko zapytał czy są wymierne statystyki mówiące o tym, ile osób zostało 
wyprowadzonych z syndromu osoby bezrobotnej?  
 
Honorata Rudnik odpowiedziała, Ŝe na chwilę obecną takich statystyk nie ma.  
 
Ewa B. Sidorek odpowiedziała, Ŝe dopiero po zakończeniu tego roku moŜna pytać o efekty.  
 
Slawomir Szeszko zwrócił uwagę na błąd w uzasadnieniu – zamiast słowa „steŜe” powinno być 
słowo staŜe.  



Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 
 
Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało –    8  radnych, 
przeciw                                       -    0, 
wstrzymało się od głosu              -   0. 
 
Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia rozkładu 
godzin pracy aptek w Mieście Suwałki w 2016 roku.  
 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Ad pkt. 6 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie opłaty za pobyt w placówce zapewniającej 
opiekę oraz wsparcie osobom nietrzeźwym i bezdomnym pod nazwą: Ośrodek Profilaktyki  
i Wsparcia dla Osób Nietrzeźwych, UzaleŜnionych i Bezdomnych w Suwałkach. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
 
Honorata Rudnik tytułem wstępu nadmieniła, iŜ dany projekt uchwały zakłada wysokość opłaty 
za pobyt w placówce, która wynosi 300 zł. W związku z tym, Ŝe zmienił się podmiot, który 
będzie prowadził nowy Ośrodek Profilaktyki i Wsparcia dla Osób Nietrzeźwych, UzaleŜnionych  
i Bezdomnych w Suwałkach, naleŜy zaktualizować równieŜ ową opłatę.  

Ewa B. Sidorek opowiedziała o spotkaniu z podmiotami, które dotychczas współpracowały  
z Izbą i noclegownią, w którym uczestniczyła. Propozycja działań związanych ze wsparciem dla 
osób nietrzeźwych w nowej placówce będzie na pewno szersza.   
 
Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 
 
Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało –    8  radnych, 
przeciw                                       -    0, 
wstrzymało się od głosu              -   0. 
 
Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie opłaty za pobyt  
w placówce zapewniającej opiekę oraz wsparcie osobom nietrzeźwym i bezdomnym pod nazwą: 
Ośrodek Profilaktyki i Wsparcia dla Osób Nietrzeźwych, UzaleŜnionych i Bezdomnych  
w Suwałkach. 
 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
 
 
 
 



Ad pkt. 7 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk na 2016 
rok. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  
 
Jerzy Gałązka nadmienił, Ŝe przedłoŜony projekt uchwały wynika z art. 11 a ustawy o ochronie 
zwierząt. Rada gminy, co roku określa taki program. Obecny projekt uchwały nie róŜni się 
praktycznie niczym od ubiegłorocznego.  
 
Radni postanowili odbyć w nowym roku posiedzenie Komisji w schronisku dla bezdomnych 
zwierząt w Suwałkach. 
 
Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 
 
Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało –    8  radnych, 
przeciw                                       -    0, 
wstrzymało się od głosu              -   0. 
 
Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu 
opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta 
Suwałk na 2016 rok. 
 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu 
 
Ad pkt. 7 
Wolne wnioski. 
Pismo Tomasza S., które otrzymali radni stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Wolnych wniosków nie złoŜono. Przewodnicząca podziękowała zgromadzonym za udział  
i zamknęła posiedzenie 
 
Na tym protokół zakończono. 

               
     Przewodnicząca Komisji  

                                                                                  Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  
              Rady Miejskiej w Suwałkach 
 
                      Dorota Jabłońska 

 
Protokół sporządziła: 
Emilia Radzewicz 
 
Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej 
Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


